

## HKUMed Teaching and Learning Expo: Harnessing AI to Revolutionize Health Sciences Education

Nov 27-28  
2025



### Prof Chak-sing LAU 劉澤星教授

*Vice-President & Pro-Vice-Chancellor (Health) and Dean of Medicine, The University of Hong Kong*

**香港大學副校長（健康）  
香港大學李嘉誠醫學院院長**

Professor Chak-sing Lau is the Vice-President & Pro-Vice-Chancellor (Health) and Dean of Medicine at The University of Hong Kong. He is meanwhile Chair and Daniel CK Yu Professor in Rheumatology and Clinical Immunology of the University's Li Ka Shing Faculty of Medicine (HKUMed).

He presided over the Hong Kong Academy of Medicine from 2016 to 2020. Today, he sits on numerous strategic committees /working groups of the Health Bureau, Hospital Authority and Department of Health. He is also a member of the Research Council under the Health Bureau.

Professor Lau is known as a pioneer in establishing and advancing rheumatology locally and beyond. In 2022, he was selected as an Honorary Member of the European Alliance of Associations for Rheumatology (EULAR); in 2023, elected as Member of the Academia Europaea; and in 2024, conferred the degree of Doctor of Science honoris causa by the University of Glasgow. Professor Lau is Honorary Fellow of the American College of Physicians; the Academy of Medicine, Singapore; Singapore College of Physicians; Royal College of Physicians of Thailand; Academy of Medicine of Malaysia; the Royal College of Physicians of Ireland; and the Hong Kong Academy of Medicine.

劉澤星教授是香港大學副校長（健康）、香港大學李嘉誠醫學院（港大醫學院）院長、風濕及臨床免疫學講座教授暨於崇光基金教授（風濕及臨床免疫學）。

劉教授曾擔任香港醫學專科學院主席（2016至2020年），目前是醫務衛生局（醫衛局）、醫院管理局及衛生署多個策略委員會及工作小組成員，包括醫衛局轄下研究局的成員。

劉教授為風濕病學先驅，致力在本地、亞洲及其他地區建立風濕病學和推動其發展。他於2022年獲選為歐洲風濕病學協會聯盟（EULAR）的榮譽會員，並於2023年獲選為歐洲科學院院士，再於2024年獲蘇格蘭格拉斯哥大學授予名譽科學博士學位。此外，劉教授亦為美國內科醫學院、新加坡醫學專科學院、新加坡內科醫學院、泰國皇家內科醫學院、馬來西亞醫學專科學院、愛爾蘭皇家內科醫學院以及香港醫學專科學院的榮譽院士。